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Šílenství EU zvané Dublin IV se dotkne každého z nás!!! 
 
Jen málo z nás si uvědomuje a připouští, že letošní rok bude rokem závažných změn, které budou mít dopa-
dy na každého obyvatele naší země. Které nenávratně změní naše životy, náš dosavadní životní styl a naše 
plány do budoucna.  
 
V červnu letošního roku bude na schůzce nejvyšších představitelů zemí Evropské unie projednána a pode-
psána reforma evropských azylových pravidel, zvaná Dublin IV. Tato smlouva zásadním způsobem mění 
dosavadní systém přijímání imigrantů.  
 

Po schválení smlouvy Dublin IV:  
- omezí se zodpovědnost států tvořících vnější hranice EU za přijaté imigranty a bude přenesena na ostatní země 
EU, tedy včetně České republiky; 
- bude zřízen trvalý alokační mechanismus, který bude permanentně rozdělovat imigranty do všech členských 
zemí EU, tedy včetně České republiky. A to samozřejmě bez ohledu na názor vlády, parlamentu nebo občanů 
naší země; 
- dojde k rozložení narůstajícího počtů imigrantů mezi všechny členské země EU. Ovšem s jednou podstatnou 
výjimkou - imigranti budou přednostně přerozdělování do zemí Visegrádské čtyřky, které zatím přijaly nejméně 
migrantů. Jednou z přednostních destinací pro imigranty se tak stane Česká republika; 
- dojde ke změně evropského azylového práva. Imigranti budou zlegalizováni ještě před odjezdem z domovské 
země a do Evropy budou bezpečně přepraveni prostřednictvím neziskovek nikoliv jako nelegální imigranti, ale 
jako osoby, kterým již bylo uděleno azylové právo.  

 
Co to tedy pro nás znamená?  
Nic více a nic méně, než že každá členská země EU (a tedy i Česká republika) bude muset přijímat trvale imigran-
ty, které jim bude přidělovat nově zřizovaná evropská agentura pro azyl. Anebo platit nehorázné pokuty – za 
každého odmítnutého imigranta bude sankce činit 250.000 EUR, tedy zhruba 6,250.000 Kč! Stačí si tedy spočítat, 
kolik bude tato částka činit, pokud odmítneme 100 nebo 1000 imigrantů. 
 
Marně se však můžeme utěšovat, že žádný imigrant, který nám bude bruselskou agenturou přidělen, stejně u 
nás nezůstane, ale půjde do Německa nebo Švédska za vyššími sociálními dávkami. Protože i na tyto případy 
šílenci z Evropské komise dostatečně mysleli. A vymysleli, že v rámci Evropské unie dojde ke sjednocení sociál-
ních dávek s cílem zabránit dalšímu přesunu imigrantů ze země, do níž byli přiděleni. Jednoduše řečeno – imi-
grant u nás dostane stejné sociální dávky jako v sousedním Německu (a co na tom, že tyto dávky daleko převyšu-
jí průměrné důchody našich občanů, kterým stát na důchod celý život z jejich platu peníze strhával), což při na-
šich nižších životních nákladech bude znamenat, že již nebude mít důvod odcházet od nás do jiných evropských 
zemí!     
 
Ale to není všechno, co na nás neslavná Evropská unie připravuje. Na podzim letošního roku má být na půdě 
OSN projednána a následně odepsána smlouva s názvem Globální kompakt k migraci. Tato smlouva nebude 
projednávána a schvalována jednotlivými vládami členských zemí EU, ale bude podepsána nikým nevolenou 
Evropskou komisí, která si uzurpovala právo podepsat tuto smlouvu za všechny členské země EU - a to i 
v případě jejich nesouhlasu.  
 
Podle této smlouvy má vzniknout občanům třetích zemí právo na migraci, a to i z ekonomických nebo třeba i 
klimatických důvodů. Státy, které tuto smlouvu podepíší a ratifikují, se tímto krokem vzdávají kontroly nad 
ochranou svých státních hranic. Organizování migrace přejde na Úřad vysokého komisaře OSN pro uprchlíky a 
opět na tzv. neziskovky. Podpisem této smlouvy Evropskou komisí se tato smlouva stane závaznou pro všechny 
členské země EU a její případné neplnění má být vymahatelné a sankcionovatelné Evropským soudním dvorem.   
 
Už tedy chápete, že časy, kdy jsme sledovali řádění band nelegálních imigrantů v Itálii, Švédsku, Francii nebo 
Německu pouze v televizi nebo na internetu, letošním rokem končí? Že se obrovská vlna kriminality, zakládání 
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tzv. no-go zón, kde již neplatí právo hostitelské země a odkud se původní obyvatelé hromadně stěhují na venkov 
nebo do jiných bezpečnějších zemí, téměř jistě přelije i do našich měst, do Prahy, Brna, Plzně a dalších míst? Že 
se to naráz začne bytostně dotýkat každého z nás? Že se i my budeme bát pouštět naše ženy a děti do ulic našich 
měst?  

 
 

Jistě řada z vás na- mítne, že maluji 
čerta na zeď. Že se to u nás jistě nemů-
že stát, protože jsme slovy nejme-
novaných politiků „bezpečná země“. 
Ano, ještě jsme. Ale jak dlouho ještě 
budeme, pokud nás čeká a nemine to, 
co pro nás neslavná Evropská komise 
připravila? Kolik máme ještě času žít 
svůj dosavadní po- klidný život? Měsíc, 
půlrok, dva roky? 

 
A ještě jeden bon- mot na závěr. Ne-
dávno jsem četl knihu z časů druhé 
světové války. A tam se Němci žijící 
v Berlíně utěšovali – je to v pohodě, 
fronta je daleko, někde u Stalingradu. Za nějaký čas se utěšovali – je to dobré, fronta je stále hodně daleko, ně-
kde v Bělorusku. Uběhlo pár měsíců a stále zněla pohodová slova – je to dobrý, fronta je v Polsku. A za pár měsí-
ců - nám se nic nemůže stát, fronta je někde na Odře. A když jim na hlavu spadnul dělostřelecký granát, vystře-
lený z děl Rudé armády před Berlínem, bylo již na změnu poněkud pozdě… 

 
- apt –  
s využitím: http://www.novarepublika.cz/2018/02/otevreny-dopis-adresovany-panu.html 

 

Rubrika: Zemská domobrana 

Žijeme v mimořádně nebezpečné době…  
 

Přátelé a kolegové domobranci, 
 
nadpis mého dnešního hovoru k vám bohužel není ani trochu nadsazený. Je to smutná skutečnost.  Po skončení 
druhé světové války vzniknul ve Spojených státech panel atomových vědců, kteří až dodatečně pochopili, jak 
nebezpečného džina vypustili z láhve. Od té doby se tato organizace snaží varovat lidstvo před hrozbou jaderné-
ho konfliktu, který by mohl zcela zničit lidstvo. Pro tyto účely si sestavili pomyslné hodiny, jejichž ručičky ukazují, 
jak velké nebezpečí momentálně panuje. Nejmenší nebezpečí bylo počátkem devadesátých let, tedy po rozpadu 
socialistického bloku a Sovětského svazu. Tehdy se zdálo, že lidstvo konečně zmoudřelo – hodiny ukazovaly 
11:45. Ještě donedávna vzniklo největší nebezpečí v dobách tzv. karibské krize – tehdy ukazovaly hodiny za pět 
minut dvanáct. Ovšem dnes se růst napětí mezi Ruskem a USA zvyšuje každý měsíc a hrozí kdykoliv přerůst 
v ozbrojený konflikt dvou jaderných supervelmocí. Hodiny dnes už ukazují za dvě minuty dvanáct!  
A dvanáctá – to je konečná… 

 
Bohužel to není pro naši zemi a pro náš dosavadní život nebezpečí jediné, byť je největší. O tom, co na nás chys-
tá šílená Evropská komise v rámci schválení Dublin IV, a co to bude znamenat pro každého z nás, uvádí samo-
statný článek v tomto Zpravodaji – určitě si jej přečtěte, nebudete nadšeni.  

 
A aby toho nebylo málo, nyní vidíme zejména v sousedním Slovensku, jak se snaží síly, kterým občané nedali ve 
volbách dostatečný mandát, za podpory zahraničních jedinců i vlád (ano, pokud jste vsadili na nechvalně zná-

http://www.novarepublika.cz/2018/02/otevreny-dopis-adresovany-panu.html
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mého G. Söröse, vyhráli jste) vyvolat další majdan a svrhnout touto cestou vládu, která dosud odmítala sebe-
likvidační politiku přijímání imigrantů. A hádejte, kdo je další na řadě – pokud jste vsadili na Českou republiku a 
českého prezidenta, máte další výhru!  

 
Nechci vás strašit, chci nás pouze probudit. Řada z nás dosud plně nechápe závažnost situace. Pro některé je 
stále důležitější zahrádka, televize nebo dobře vychlazené pivo před přípravou na věci možné příští. Až průšvih 
nastane, bude již pozdě se na cokoliv připravovat. Pokud to nestihneme nyní, kdy ještě tu šanci máme, kdy se 
chceme připravit? 
 
Aleš Přichystal 
náčelník republikového štábu ZD 

 
 

 

!!! Systém včasného varování pro domobranu je aktivní !!! 
 

V reakci na zhoršující se bezpečnostní situaci ve světě, Evropě i České republice zavedla Zemská domobrana od 
10. března SYSTÉM VČASNÉHO VAROVÁNÍ (SVAR) členů domobrany. Tento systém slouží k informování a varo-
vání domobranců na události s významným dopadem na bezpečnost a ohrožení života či zdraví občanů České 
republiky a jejich činnost. 

 
Účelem zavedení systému včasného varování pro potřeby domobrany je přenos informací o vzniku a vývoji mi-
mořádných situací na úrovni regionální, celostátní a mezinárodní. Zároveň slouží k aktivaci operačních plánů v 
rámci krajů a jednotlivých obcí a měst a zahájení činností uvedených v operačních plánech. 
 
Aktivace jednotlivých bezpečnostních stavů je vyhrazena pro nejvyšší stupeň velení domobrany a slouží k aktiva-
ci operačních plánů všech krajů v rámci celé České republiky. 

 
KDE JSOU BEZPEČNOSTNÍ STAVY ZVEŘEJNĚNY 
SVAR je již nyní k dispozici na titulní straně webu Zemské domobrany (http://zemskadomobrana.org), kde je 
vytvořena barevná stupnice bezpečnostních stavů pro jednotlivé kraje a regiony České republiky (viz obrázek). 

 

 
 

Každá barva představuje bezpečnostní stav v hlavních sektorech České republiky. U jednotlivých níže uvedených 
bezpečnostních stavů je uveden popis ohrožení občanů, popis činnosti domobrance v občanském životě a zá-

http://zemskadomobrana.org/
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kladní popis činnosti velení, štábů a skupin domobrany (podrobný popis je součástí jednotlivých operačních plá-
nů krajů a obcí) 

 
STUPEŇ 0 – NORMÁLNÍ STAV (zelený)  
Ohrožení: Nebezpečí nebylo identifikováno, normální stav.  
Činnosti:  Probíhají běžné činnosti v občanském a pracovním životě.  

 
Domobrana:  

• veškerá činnost domobrany funguje dle uvážení velitele skupiny  
• popis dalších činností má velitel skupiny 

 
Stupeň 1 - STAV POHOTOVOSTI (modrý) 
Ohrožení:  Zvýšené nebezpečí. Situace se komplikuje   
Činnosti:  Normálně se funguje v rámci občanského života, je prováděna intenzivní příprava na případnou 
mimořádnou situaci v osobní rovině, 

 
Domobrana:   

• jednotlivé složky domobrany postupují v souladu s vypracovanými operačními plány krajů, měst a obcí 
• popis dalších činností má velitel skupiny   

 
Stupeň 2 - STAV VAROVÁNÍ (žlutý) 
Ohrožení:  Akutní nebezpečí. Situace se prudce zhoršuje.  
Činnosti:  Prioritou před normálním občanským životem je příprava na možnost vyhlášení nejvyššího stup-
ně, STAVU OHROŽENÍ 

 
Domobrana:  

• jednotlivé složky domobrany postupují v souladu s vypracovanými operačními plány krajů, měst a obcí 
• popis dalších činností má velitel skupiny  

  
Stupeň 3 - STAV OHROŽENÍ (červený) 
Ohrožení:  Mimořádně nebezpečná situace. Situace je velmi kritická, bezprostřední ohrožení na životě nebo 
zdraví.  
Činnosti:  Všechny aktivity domobrance a jeho rodiny směřují výhradně k naplnění operačních plánů krajů, 
měst a obcí 

 
Domobrana:    

• jednotlivé složky domobrany postupují v souladu s vypracovanými operačními plány krajů, měst a obcí 
• popis dalších činností mají k dispozici velitelé skupin a vyšších stupňů velení 

 
ZPŮSOBY AKTIVACE BEZPEČNOSTNÍCH STAVŮ 
FORMA WEBU 

• Na titulní straně webu Zemské domobrany, kde je vytvořena barevná stupnice bezpečnostních stavů pro 
jednotlivé sektory v rámci České republiky. 
 

FORMA SMS 
• V případě funkčního mobilního spojení zasláním textové zprávy (SMS) zvoleným příjemcům o vyhlášení 
vyššího stupně bezpečnostních stavů. 
 

FORMA RÁDIOVÉHO SPOJENÍ 
• Na dohodnuté sdílené frekvenci nebo kanálu PMR navázáním spojení se zvolenými příjemci dle pravidel 
spojení a předání informace o vyhlášení vyššího stupně bezpečnostních stavů. 
 

JINÁ FORMA 
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• Při selhání technických prostředků je možné zvolit předání informace o vyhlášení vyššího stupně bez-
pečnostních stavů jiným, předem dohodnutým, způsobem (např. kurýrem, apod.) zvoleným příjemcům. 
 

 

 
 
 

 

STAŇTE SE PŘÍSLUŠNÍKEM 
ZEMSKÉ DOMOBRANY 

 

 

 

Příslušníkem Zemské domobrany se může stát každý občan České republiky, který je 
ochoten a připraven všemi prostředky bránit domovinu, podílet se na Civilní ochraně a 
souhlasí s obsahem Zakládací listiny Zemské domobrany.  
Zemská domobrana je nezávislá iniciativa občanů, 
http://zemskadomobrana.org/kontakty 
 

 

 
 

Rubrika: Ze života skupin ZD 
 
 

Taktika: Ruční signály a morseová abeceda 

 

http://zemskadomobrana.org/kontakty
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Den pro domobranu  
 
Z důvodu výrazného zhoršení bezpečnostní situace ve světě, v Evropě i v naší zemi byl počátkem měsíce března 
uspořádán na Mělníku Den pro domobranu, na který byli pozváni velitelé všech stupňů jak Zemské domobrany, 
tak Národní domobrany. Toto setkání velitelů z obou domobran mělo za cíl zlepšit komunikaci a připravit velitele 
na možné zhoršení bezpečnostní situace a tedy i nutnost následného společného postupu.  
 
Den pro domobranu měl tři části – v dopoledních hodinách proběhnula střelecká soutěž, o jejímž průběhu a 
výsledcích informujeme v samostatném článku. Po obědě následovalo další velitelsko-štábní cvičení Komenius 
III, ve kterém se probírala aktuální témata související s uvedeným zhoršením bezpečnostní situace, včetně zahá-
jení provozu Systému včasného varování SVAR (podrobnosti v samostatném článku). Další velice zajímavým a 
aktuálním tématem bylo využití dronů v průzkumu a boji a protidronová obrana. Závěrečným tématem cvičení 
byla rádiová komunikace v činnosti velení i jednotlivých skupin domobrany. 
 
Pro některé velitele byla nejnáročnější ale i nejzajímavější částí programu Dne pro domobranu večerní degusta-
ce mělnických vín ve zdejším vinařském domě ze 17. století s prohlídkou podzemních vinařských sklepních pro-
stor.  

 
 

Střelecká soutěž „O Mělnickou flašku“  
 
V rámci Dne pro domobranu, který se uskutečnil v sobotu 10. března na Mělníku a byl určen pro velitele Zemské 
i Národní domobrany, proběhnula také soutěže ve střelbě nazvaná „O Mělnickou flašku“. Pořadatelé z řad sku-
piny ZD Nemesis Mělník totiž správně usoudili, že lepší než prázdný pohár je plná láhev dobrého mělnického 
vína, dodaného místním Vinařstvím Na výsluní. Soutěž měla dvě disciplíny – střelba z pistole (15 ran, měřil se čas 
a za nesprávně umístěné střely se dávaly penalizační body) a střelba z malorážky s optikou na přesnost (10 ran 
na 50 metrů).  
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Shodou okolností nebo dobrým střeleckým výcvikem obě disciplíny vyhrál nejmladší účastník Laďa K., velitel 
jedné ze středočeských skupin ZD. Měl tak možnost těšit z láhve krásně vyzrálé frankovky a mladého leč naděj-
ného rýnského ryzlinku – samozřejmě s originálními vinětami.   

 
 

 

Rubrika:  Ze života DOMOBRANY 

 

V této nové rubrice chceme čtenáře – domobrance informovat o dění ve skupinách Národní domobrany, ale také 
v domobranách dalších zemí, kterým není lhostejná jejich budoucnost a aktivně se připravují na problémy v rámci 
Evropy.  
 

 
Web: http://www.slovenski-branci.sk, FB: https://www.facebook.com/slovenskibranci1/ 

 

Slovenskí branci – národná dobrovoľná občianska domobrana 
Zdroj: http://www.slovenski-branci.sk/slovenski-branci-narodna-dobrovolna-obcianska-domobrana/ 
  

 
 

http://www.slovenski-branci.sk/
https://www.facebook.com/slovenskibranci1/
http://www.slovenski-branci.sk/slovenski-branci-narodna-dobrovolna-obcianska-domobrana/
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Vybudovanie domobrany na Slovensku je projektom, ktorý v našej vlasti nemá obdobu a Slovenskí Branci predsta-
vujú zaplnenie tohto priestoru pravými vlastencami, ktorí ctia slobodu a práva človeka a sú ochotní použiť svoje 
sily pre verejné blaho národa. Prvé kroky zakladajúcich členov pred niekoľkými rokmi boli smelým začiatkom, ale s 
nejasnou budúcnosťou. Postupom času sa však myšlienka vytvorenia slovenskej domobrany rozšírila medzi ľudí, 
aktívna členská základňa sa rapídne rozrástla a projekt domobrany tak pokračoval ďalej, a to s ešte väčším odhod-
laním a vynaloženým úsilím. 
  

   

Našu organizáciu od začiatku až doposiaľ úspešne a neohrozene vedie predseda Peter Švrček spolu s podpredse-
dom Michalom Felingom. Požívajú plnú dôveru Rady SB a tešia sa aj veľkej podpore našich radových členov, ako 
ukázal nedávny interný prieskum spokojnosti s vedením Slovenských Brancov. Počas ich pôsobenia, vďaka ich 
činnosti, vynaloženiu veľkého úsilia a motivovaniu členov urobili SB veľký krok vpred a tento pozitívny trend na-
predovania si úspešne udržujeme. Stabilizovanie finančnej situácie, vytvorenie aktívnych záloh, nadviazanie vzťa-
hov s významnými národnými organizáciami (Matica Slovenská, Slovenský zväz protifašistických bojovníkov… ), 
modernizácia osnov a výcvikov na jednotnú a vyššiu úroveň, či aj vytvorenie nového oddielu sú len niektorými z 
mnohých úspechov Slovenských Brancov za poslednú dobu a v dosahovaní ďaľších máme v úmysle všetci jedno-
myseľne svorne pokračovať. 
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Nikto iný sa doteraz neodvážil vytvoriť podobné zoskupenie. My, Slovenskí Branci, sme aktívni už viac ako 6 rokov. 
S ľahkosťou a prehľadom sme prekonali mnohé úskalia, ktoré sú prirodzenou súčasťou pri zakladaní každej orga-
nizácie. Sme stabilní s pevným vedením a fungujúcou štruktúrou. Máme vytvorené všetky predpoklady pre úspeš-
né napredovanie. Okrem menších príležitostných výpomocí našich individuálnych členov nezištne pomáhame ako 
celok v krízových situáciách, čistíme lokality od čiernych skládok a naši členovia sú kedykoľvek ochotní priložiť 
ruku k dielu a pomôcť obyvateľstvu kdekoľvek a kedykoľvek to bude potrebné. Nie sme nikoho nepriateľom a sme 
pripravení pomôcť každému ohrozenému občanovi SR a každej ohrozenej osobe žijúcej na Slovensku. Máme veľký 
potenciál, ktorý je možné využiť. Týmto všetkým, našou politickou neutralitou a ochotou priateľsky spolupracovať 
s bezpečnostnými zložkami, sme nasledovného názoru: zaslúžime si permanentné a akceptované miesto v spoloč-
nosti ako prvá skutočná národná domobrana. 
 
Sláva vlasti! 
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Rubrika: Civilní obrana  
 

Civilní ochrana 
 

1.3.4. Spolupráce obcí a občanských sdružení  
V České republice existují sdružení občanů, která mohou pomoci obcím řešit mimořádné události a ochranu 
obyvatelstva. Jde zejména o Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska, Národní společnost Červeného kříže, Čes-
kou hasičskou jednotu, Moravskou hasičskou jednotu a humanitární organizace. Tato občanská sdružení mají ve 
svých stanovách uvedeno, že budou pomáhat veřejnosti, zejména obcím při plnění úkolů ochrany obyvatelstva, 
požární ochrany a řešení mimořádných událostí. 

 
Pro obce jsou významná především ta občanská sdružení, která mají velkou členskou základnu a místní organiza-
ce v co největším počtu obcí (např. Sdružená hasičů Čech. Moravy a Slezska, Český Červený kříž). 

 
Právní vztah těchto občanských sdružení k obcím je stejný jako jiných občanských sdružení. Pokud tedy členové 
občanských sdružení působících na úseku požární ochrany chtějí při své činnosti pro občanské sdružení užívat 
prostory zbrojnice, požární techniku a věcné prostředky jednotky SDH obce, které jsou vlastnictvím obce, musí 
mít s obcí uzavřenou smlouvu, která upravuje podmínky užívání majetku obce těmito sdruženími. Smluvně musí 
být ošetřen i případ, kdy vlastníkem požární techniky nebo věcného prostředku, které jednotka SDH obce užívá 
při své činnosti, je občanské sdružení. 

 
Občanským sdružením, veřejně prospěšným organizacím a jiným orgánům a organizacím vykonávajícím činnosti 
ve prospěch obce může být poskytována dotace. Poskytování dotace je vhodné nejen z hlediska spolupráce při 
zajištění akceschopnosti jednotky, ale i pro zajištění společenského života v obci. Zpravidla drtivá většina členů 
jednotky jsou zároveň členy těchto občanských sdružení. Občanská sdružení působící na úseku požární ochrany 
zároveň vyvíjení činnost v prevenci kriminality dětí a mládeže, kdy těmto nabízí různé volnočasové aktivity. Z 
účetního hlediska je zapotřebí striktně odlišovat finance vynakládané obcí na činnost jednotky SDH obce a finan-
ce poskytované občanským sdružením na úseku požární ochrany na jejich činnost v rámci dotací z obce. 

 
Občanská sdružení, veřejně prospěšné organizace a jiné orgány a organizace pomáhají zejména tím, že: 
a) poskytují pomoc při vyhledávání členů jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí, 
b) podílejí se na odborné přípravě členů jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí, 
c) podílejí se na preventivně výchovné činnosti mezi občany a mládeží 

 
Ad a) pomoc při vyhledávání členů jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí 
Jedná se o pomoc při vyhledávání členů jednotek, včetně jejich diferenciace na členy plnící úkoly při hašení po-
žárů či provádění záchranných a likvidačních prací a na členy působící v oblasti ochrany obyvatelstva. 

 
Ad b) podíl na odborné přípravě členů jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí 
Na odborné přípravě členů jednotek sboru dobrovolných hasičů obce se podílí kromě hasičských záchranných 
sborů krajů i vzdělávací zařízení občanských sdružení. V rámci Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska jde o 
ústřední hasičské školy v Jánských Koupelích a Bílých Poličanech (po souhlasu MV-generálního ředitelství Hasič-
ského záchranného sboru). 

 
V těchto kursech zaměřených nejen na činnost jednotek SDH obcí (kursy techniků ochrany obyvatelstva), ale i na 
činnost obcí při řešení mimořádných událostí (kursy specialistů ochrany obyvatelstva) či na preventivně výchov-
nou činnost (kursy preventistů ochrany obyvatelstva) se mohou připravovat členové SDH, i další osoby potřebné 
v obci pro řešení uvedené problematiky (starostové, pracovníci a členové orgánů obcí, učitelé atd.)  

 
Ad c) podíl na preventivně výchovné činnosti mezi občany a mládeží 
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Vzhledem k možnostem vzdělávat se v ústředních hasičských školách nejen v oblasti požární ochrany jde o využi-
tí členů jednotek SDH obcí (techniků ochrany obyvatelstva) provádět preventivně výchovnou činnost i v oblasti 
ochrany obyvatelstva a řešení mimořádných událostí. Možnosti provádění preventivně výchovné činnosti jsou 
nastíněny v kapitole 1.3. Zásady a formy preventivně výchovné činnosti. 

 
1.4. Zásady a formy preventivně výchovné činnosti  
Odborná spolupráce: Ing. Josef Brettschneider 

 
Osoby pobývající na území České republiky mají právo na poskytování informací o opatřeních k zabezpečení 
ochrany obyvatelstva a na poskytnutí instruktáží a školení ke své činnosti při mimořádných událostech *4+. Tyto 
informace jsou základní náplní preventivně výchovné činnosti realizované orgány veřejné správy, podniky, ob-
čanskými sdruženími, médií a dalšími institucemi. 

 
Obsahové zaměření a formy preventivně výchovné činnosti na úsecích požární ochrany a ochrany obyvatelstva 
vychází ze současných právních předpisů a z potřeby dosažení znalostí a dovedností obyvatelstva k jeho chování 
při vzniku mimořádných událostí. Povinnost v této oblasti přísluší zejména *4+: 
Hasičskému záchrannému sboru ČR,  
obecním úřadům,  
a právnickým a podnikajícím fyzickým osobám. 

 
Hasičský záchranný sbor ČR stanoví obsahové zaměření preventivně výchovné činnosti. Obsahem jsou například 
tato témata: 
zdroje a místa nebezpečí vzniku mimořádných událostí, opatření, která jsou připravená k záchraně a ochraně 
zdraví, života a majetku,  
varování, čísla tísňového volání,  
poskytování informací jak předcházet požárům,  
používání hasicích přístrojů,  
chování při různých druzích mimořádných událostí (povodeň, požár, únik nebezpečných látek apod.). 

 
Hasičský záchranný sbor k tomu využívá internet, rozhlasové a televizní vysílání a tisk. Spolupracuje s občanský-
mi sdruženími, vydává propagační materiály, účastní se na výstavách a veřejných akcích. K vyhledávaným akcím 
patří např. Dny otevřených dveří na požárních stanicích HZS a soutěže v požárním sportu. 

 
Obecní úřad využívá místní možnosti informování obyvatelstva, jako jsou internetové stránky obcí, vlastní tisko-
viny, místní rozhlasové vysílání nebo vysílání místní kabelové televize, popř. úřední deska obecního úřadu. K 
vyhledávaným akcím patří např. Dny otevřených dveří na požárních stanicích jednotek sboru dobrovolných hasi-
čů obce, soutěže dobrovolných hasičů, akce pořádané pro děti základních, popř. středních škol v rámci výuky 
tématiky „Ochrana člověka za mimořádných událostí“, výtvarné soutěže jako „Požární ochrana očima dětí“ a jiné 
akce pořádané ve spolupráci s místními organizacemi občanských sdružení. 
 

 
 
 
 
 

Rubrika: Přežití 
 

Spotřebovat potraviny s vypršenou lhůtou je dost riskantní. Existuje však řada potra-
vin, kdy na jejich spotřebu nemusíme myslet, protože jsou schopny se nekazit dlouhá 
léta a dokonce i století. 
Zdroj: https://cz.sputniknews.com/svet/201803126935767-Potraviny-spoteba-doba-zivot/ 
12.03.2018 

 

https://cz.sputniknews.com/svet/201803126935767-Potraviny-spoteba-doba-zivot/
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Tady je přehled 10 potravin, které se můžou uchovávat prakticky věčně a přitom neztrácejí svoji nutriční hod-
notu. 

 
1. Rýže 
Nejlepší teplota pro uchovávání rýže je 4,5 °C a méně. Jako nádoba pro jejich uchování jsou nejvhodnější kontej-
nery z potravinářského plástu (PETE) nebo sklenice. Jak ukázal výzkum, pokud se dodržují tyto podmínky, rýži lze 
uchovávat do 30 let a přitom produkt neztratí své nutriční vlastnosti a aroma. Stojí za zmínku, že se ve výzkumu 
používaly dva druhy rýže — tříbená a napařená. 

 
2. Sušené mléko 
Sušené mléko, vyrobené podle všech technologických norem, se může uchovávat neurčeně dlouho a přitom 
zachovávat svoji nutriční hodnotu. Jedinou podmínkou je zapotřebí uchovávat tento produkt v hermeticky uza-
vřené nádobě. 

 
3. Sójová omáčka 
Sójová omáčka se může chránit nejméně tři roky, a to i v případě, když je nádoba otevřená. Doba spotřeby 
omáčky v hermetické nádobě může být o hodně delší. Vše záleží na druhu sójové omáčky, na způsobu jeho pří-
pravy, na kvalitě, a také na teplotě, při které se uchovává. 

 
Například kvalitní omáčku lze získat jen způsobem přirozeného kvašení, které trvá od několika měsíců do dvou 
let. Zrovna ta se může uchovávat více než tři roky. Takže opatrně s těmi značkami, které přidávají chemikálie pro 
urychlení procesu. 

 
4. Javorový sirup 
Podle tvrzení Asociace výrobců javorových sirupů Massachusetts, neotevřený javorový sirup se bude uchovávat 
nekonečně. Dokonce po otevření může být vhodný pro spotřebu během několika let, pokud se uchovává v led-
ničce. 

 
5. Sušená fazole 
Vědci z univerzity Brigama Janga zjistili, že po 30 letech se vnější podoba sušených luštěnin změnila, ale všechny 
vzorky zůstaly přijatelnými pro použití v mimořádné situaci. Tohle znamená, že fazole, jako i další luštěniny, se 
mohou uchovávat minimálně 30 let. 

 
6. Sůl 
Vzhledem k tomu, že z technického hlediska je to minerál a ne potravinářský výrobek, najít zkaženou sůl je prak-
ticky nemožné. Tento produkt je však citlivý na vlhkost. Když ji sůl vstřebává, mění se do jednoho velkého plátku, 
který bude zapotřebí rozbít něčím tvrdým. Nicméně sůl zůstane solí. 

 
Mimochodem, jodizovaná sůl se uchovává jenom kolem roku. Během této doby jod vyprchává a léčivé účinky 
takové soli zmizí. Přitom ji lze použít jako obyčejnou kuchyňskou sůl. 

 
7. Tvrdý alkohol 
U tvrdého alkoholu jako vodka, whisky, rum a koňak doba spotřeby nikdy nevyprší. Důležité je uchovávat tyto 
nápoje v tmavém chladném místě v těsně uzavřené nádobě. 

 
8. Ocet 
Bílý ocet je dalším produktem, jehož lhůta spotřeby nikdy nevyprší, pokud ho uchováváme v náležitých podmín-
kách. Nejlepším způsobem je ho uchovávat v originální hermetické láhvi, v chladném místě, co nejdál od zdrojů 
tepla. 

 
9. Cukr 
Cukr se stejně jako sůl může uchovávat nekonečně dlouho, obzvlášť pokud ho uchováváme v hermetických kon-
tejnerech. Jinak vstřebá ze vzduchu vlhkost a přemění se do jedné velké kry. Ale i v tomto případě cukr nepřijde 
o své vlastnosti. 

https://cz.sputniknews.com/svet/201802166797455-potraviny-riziko-rakovina/
https://cz.sputniknews.com/svet/201803066909675-17-dobrovolniku-se-nakazilo-cervy-v-ramci-vyzkumu/
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Mimochodem, moučkový cukr nebo hnědý cukr, co se týče jejich vlastností dlouhého uchovávání, se ničím neliší 
obyčejnému cukru. 

 
10. Med 
Med může být právem považován za unikátní produkt, který se může uchovávat věčně. Jeho struktura a složení 
jsou mimořádně nepříznivé pro bakterie. A uzavření nádoby s medem omezuje kontakt s vzduchem a vlhkostí, a 
tak ho dělá produktem, který absolutně nepodléhá zkáze. 

 
Mimochodem, během vykopávek jedné z egyptských pyramid archeologové nalezli hrnky s medem. Přibližný věk 
nálezu je kolem 2 — 3 tisíc let. Med byl stále poživatelným a archeologové ho dokonce ochutnali. Několik let 
poté byl v Gruzii nalezen med o věku 5 500 let. 
 

 
 

 

Dobrý tip: Pistole P20 a ZVS P21 ze Slovenska už i u nás 

Firma ZVS (Závody všeobecného strojárstva) z Dubnice nad Váhom se speciální a zbrojní výrobou zabývá už od 

svého vzniku. Její kořeny sahají až do roku 1937, kdy plzeňský koncern Škoda v rámci strategického rozmístění 

zbrojní výroby v Československu přenesl část svých kapacit právě do Dubnice. Spolu s výrobou středo a velkorážo-

vé munice a elektrotechniky se rozvíjela i strojírenská výroba zaměřená na výrobu speciálního nářadí a jednoúče-

lových strojů a postupně se výrobní sortiment rozšiřoval o další obory včetně výroby ručních zbraní.  

V roce 2000 v ZVS začali vyrábět i malorážovou munici pro vojenské účely, a také pistolové a brokové střelivo pro 

sportovní a lovecké použití. Před dvěma roky se ZVS stala součástí MSM Group, která spadá do holdingu Czecho-

slovak Group českého podnikatele Jaroslava Strnada. V současnosti tvoří výrobní program dvou divizí firmy ná-

vrhy, vývoj a výroba velkorážové tankové a dělostřelecké munice i malorážové munice do ručních zbraní, dále 

výroba pistolí ZVS a vzduchovek Perun, výroba a zpracování plechů a kovových materiálů i jejich povrchové úpravy 

a rovněž výroba transformátorů a elektronických zařízení.  

Vývoj nové série pistolí ZVS začal v roce 2013, na jejich vzniku se podíleli Ladislav Skoupý a Peter Fronk, později i 

Igor Miklas. V průběhu vývojových prací konstruktéři vytvořili několik prototypů, na kterých se zkoušely různé 

konstrukční materiály a hledal se i nejvhodnější design a ergonomie. Na slovenský trh se zbraně ZVS P20 a P21 

dostaly už koncem roku 2013 a začátkem roku 2014, později se prodej rozšířil například i na Rakousko, Německo, 

Slovinska, Maďarsko, Ukrajinu či Švédsko. ZVS se chystá expandovat i do USA a nyní se její pistole dostaly i na 

český trh. Určitě není bez zajímavosti, že značku ZVS na sobě mají pistole ve výzbroji čestné stráže prezidenta Slo-

venska, osobní stráže ministra obrany Vietnamu nebo vybrané jednotky ministerstva obrany Pákistánu.  

 

Nové pistole P20 a P21  

ZVS v současnosti vyrábí pistole P20 a P21 v ráží 9 mm Luger, chystá se i provedení v ráži 40 S&W, v budoucnu by 

se mělo portfolio pistolí i nadále rozrůstat. Model P20 spadá do kategorie kompakt, P21 s delším závěrem a hlavní 

se řadí na pomezí mezi kompakt sport a full size. Excalibur Trade ve spolupráci s českou firmou Design Tech při-

pravil pro zájemce i speciální plastové pouzdro s velkou škálou polohování a zavěšení. Pouzdro je unikátní i mož-

ností volby tří pojistek. Střelec může volit mezi pojistkou ukazovákovou či palcovou, přičemž na pouzdře můžou 

být instalovány obě současně, nebo jen odporovou pojistkou. K pouzdru jsou dodávány i veškeré montážní nástro-
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je. Pistole jsou dodávány ve speciálním kufříku, který obsahuje vedle zbraně i čistící sadu, výměnné hřbety rukoje-

ti, 2 zásobníky a nabíjecí adaptér nábojů do zásobníku.    

 

Pistole P20. Zdroj: https://msm.sk/images/content/produkty/09/pistol_p20_p21.jpg 

Nové pistole ZVS byly během vývojových prací podrobeny náročným armádním testům v nejrůznějších klimatic-

kých i zátěžových podmínkách. Během simulací použití v ostrém nasazení byly vystaveny například i mokru a blá-

tu, přesto během testů zvládly vypálit na 15 tisíc ran bez jakéhokoliv selhání.  

Rám obou zbraní tvoří jednodílný polymerový výlisek s příměsí skelných vláken, přičemž součástí výlisku je i lučík, 

který je konstruován tak, aby umožňoval použití pistolí i s rukavicemi.  Pistole mají zaoblené tvary a design mini-

malizuje riziko zachycení zbraně za oděv nebo zranění při manipulaci s ní. Závěr, hlaveň a další klíčové součásti 

zbraně mají povrchovou úpravu prováděnou pomocí karbonitridace. Obě pistole se vyrábějí i ve variantě Exclusi-

ve, jež je na první pohled rozeznatelná odlišnou barevnou kombinací. Té je docíleno poniklováním závěru a záchy-

tu závěru, pojistky, kohoutku, spouště a rozborného čepu. Charakteristickým prvkem pistolí ZVS je i výrazný „bobří 

ocas“ v zadní části zbraně, který chrání ruku střelce před zákluzem závěru. 

Zdroj: https://www.securitymagazin.cz/technologie/slovenske-pistole-zvs-p20-a-zvs-p21-nove-i-v-ceske-

republice-1404059009.html 

 

 
 
 

Kalendář Bylinky od jara do zimy 
 

Hezký den vám přeji,  
těší mě, že jste projevili zájem o bylinkový kalendář Bylinky od jara do zimy. 
 

https://www.securitymagazin.cz/technologie/slovenske-pistole-zvs-p20-a-zvs-p21-nove-i-v-ceske-republice-1404059009.html
https://www.securitymagazin.cz/technologie/slovenske-pistole-zvs-p20-a-zvs-p21-nove-i-v-ceske-republice-1404059009.html
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E-book jsem právě aktualizovala - přidala jsem nějaké bylinky a také odkazy k bylinkám, o kterých jsem mezitím 
napsala článek. 
 
Aktualizovaný e-book si stáhněte kliknutím na odkaz  
(http://lindamahelova.cz/wp-content/uploads/2Bylinky-od-jara-do-zimy.pdf) 

 
Přeji vám krásný víkend a hezký příchod jara.  
Linda Mahelová 
 
P.S.: Pokud chcete e-book šířit mezi své přátele a blízké, pošlete jim prosím tento odkaz. Děkuji 

 
 

 
 

Rubrika: Rodina  
 

10 rad o výchově dětí 
1. Když mají strach …obejmi je 
2. Když brečí … dej jim pusu 
3. Když mluví … poslouchej 
4. Když se ptají … odpovídej 
5. Nech je zkoumat … špína se vypere 
6. Když budeš říkat „prosím“ a „děkuji“, budou to říkat také 
7. Užívej si každý okamžik, čas velmi rychle utíká 
8. Pořádku nauč hrou … 
9. Buď jim příkladem … 
10. Dodržuj své sliby 

 
 

 

 
Zamyšlení  
JM 

 
Naše babičky a prababičky dobře věděly, co to znamená, když se řekne, že muž je hlava rodiny a žena je jejím kr-
kem. Uměly prokazovat svému muži úctu, bez toho, aby to cítily, jako ponižování se. Byly vedené k tomu, aby 
uměly budovat bezpečný domov pro svého muže a pro výchovu dětí. Byly skvělé kuchařky a hospodyně, podporo-
valy svého muže, byly na něj patřičně hrdé, staraly se o jeho blaho a výchovu dětí. Naše prababičky měly jasně 
stanovenou svoji roli a byly v této roli dokonale šťastné.  
 
Co je na tom, když žena, ani v dnešní době neusiluje o svoji kariéru a nejlépe se cítí, jako máma, manželka....? 
Uspokojuje ji, když vidí, jak se daří jejímu muži, jak prospívají děti, věnuje se plně vytváření láskyplného domova, 
rodiny, ze které mohou vyrůst sebevědomí lidé se vztahem ke své domovině – vlasti, národu, se silným smyslem 
pro pravdu, čest, spravedlnost…Kdysi dávno jsme ještě věděli, že rodina je základ společnosti. Když máme rodinu, 
máme se na koho obrátit, o koho se opřít…  
 
Tvrzení, že láska prochází žaludkem, a že rodinné štěstí se dá vybudovat, když má muž plné břicho a promiňte, 
prázdný pytlík, je jenom část pravdy. Muž, aby byl ve své síle, potřebuje být uznáván a chválen. Jeho bytostnou 
potřebou je být užitečný (rozuměj zabezpečit rodinu i finančně). V každém chlapci je zakódován kus rytíře, který 
pro svoji vyvolenou udělá cokoli, jen aby ji viděl šťastnou.  
Žena, aby byla šťastná, potřebuje stále cítit, že je pro svého muže ta jediná, jedinečná, milovaná…  
 

http://lindamahelova.cz/wp-content/uploads/2Bylinky-od-jara-do-zimy.pdf
http://lindamahelova.cz/wp-content/uploads/2Bylinky-od-jara-do-zimy.pdf
http://email-click.lindamahelova.cz/public/open/nlink/?u=d6335a6f-0770-11e4-a6ec-002590a1e88e&c=13f38402-5c43-11e7-a53b-06d7625d9f3d&l=0bc45ffe-2478-11e8-b7b2-06d7625d9f3d&sid=0e967a01b7984c4081b79d69d290234a
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Místo toho, aby muž a žena komunikovali o svých problémech spolu a hledali řešení, často se ženy raději svěřují 
kamarádkám a muži se seberou a jdou do hospody.  
Navíc jsme se my, ženy, zhlédli v tzv. emancipaci. Vyděláváme někdy i více peněz, a hlavně dáváme svým mužům 
často neomaleně najevo, že jsme lepší, rychlejší a že je vlastně vůbec na nic nepotřebujeme.  
 
Naši předci, když se něco pokazilo, snažili se to spravit, včetně vztahů. Naše doba je taková, že jak něco zaskřípe, 
hned jdou lidi od sebe. Mladí lidé velmi zřídka vidí funkční model své rodiny, spíš víkendového otce (nebo také 
žádného) a uštvanou super matku, která se snaží pro své dítě udělat to nejlepší. Z těchto dětí vyrůstají často sobci, 
mamánci, lidé, kteří nechtějí přijmout zodpovědnost, a tak parazitují klidně na matce i do svých 30 a více let. Jejich 
krédem je: dělám jen to, co mě baví, neplánuji, užívám si života tady a teď. Hochům chybí vojna, jako rituál pře-
střižení pupeční šňůry s matkou.  
 
Nebyli na tom lovci mamutů lépe? Tlupa mužů ulovila mamuta a s velkou pompou ho předložili ženám a tím jejich 
práce skončila. Ženy jim byly vděčné, že rod neumře hladem. Postaraly se o maso, nakrmily muže, pak sebe a děti, 
až když zbylo. Žvýkaly kůže, udržovaly oheň a staraly se o děti. Muž a žena se vzájemně doplňovali a nikoho ani 
nenapadlo, že by muži zůstali doma a ženy šly na mamuta.  
 

 
 
Rubrika: Slovanství 

 

Rozchod Slovanů z pravlasti ve světle nových vědeckých poznatků 
Zdroj: http://rodnavira.cz/clanky/rozchod-slovanu-z-pravlasti-ve-svetle-novych-vedeckych-poznatku/ 

Autor: Krutomysl, 25. 05. 2014 

 
Kosmova Kronika Česká, okolo r. 1120: „Ta země toho času ležela nezkušena rádlem, a nebyl do ní vešel člověk, 
jenž by zkusil, zda úrodná či neúrodná jest…“ … „Tehdy starosta jejich (tj. praotec Čech) …. takto mezi jiným pro-
mluvil k následovníkům svým: Totoť jest ona země, kterou se vám často slibovati pamatuji, země nikomu nenále-
žící, zvěře a ptactva plná…“…  
 
Tohle podání prvního českého kronikáře asi všichni známe ze školy, stejně jako historické poznatky, které mu 
zjevně odporují – o pobytu Germánů a Keltů na našem území, o starších kulturách z doby bronzové a z neolitu 
a podobně.  
 
Jenže v poslední době, kdy se konečně začal, po nesčetných výzvách, v reálu rozvíjet interdisciplinární přístup 
v historickém bádání (spojení poznatků z prvotních pramenů s poznatky různých exaktních věd) začíná leccos na-
svědčovat tomu, že se Kosmas zase tak moc nespletl a že na jeho podání v tomto bodě může něco být. A důsledky, 
které z toho vyplývají, jsou docela zajímavé (k těm se dostaneme později).  
 
Národně orientované dějepisectví z 19. století a také archeologie ve svých počátcích měly pochopitelný zájem 
o co nejpřesnější určení doby, kdy naši předkové dorazili do českých zemí (a ti méně vědecky poctiví badatelé pak 
eventuálně o její posunutí co nejvíce do minulosti). Na druhou stranu tu pak byly zpochybňující hlasy dalších ne-
poctivých badatelů zpoza našich hranic (vzpomeňme např. T. Mommsena nebo B. Bretholze), kteří se snažili slo-
vanský ráz českých zemí všelijak zpochybnit, eventuálně jen provokovat, a zdůrazňovali naopak údajnou kontinui-
tu osídlení (pak by ovšem v nás dnešních obyvatelích geneticky „vyhrával“ keltský prvek, protože naše země byly 
kdysi prokazatelně součástí keltské pravlasti).  
 
Všeobecně se dnes má za to, že Slované ze své pravlasti mezi řekami Dněprem a Bugem (jižní část dnešního Bělo-
ruska a části Polska a Ukrajiny) vyrazili někdy v první polovině šestého století n. l. (k motivaci tohoto rozchodu, 
která je klíčovou otázkou, se ještě dostaneme), a v krátkém čase, nejvýše tří generací, obsadili téměř polovinu 
Evropy, zhruba na východ od spojnice Hamburk-Terst. Což nemá – kromě o něco pozdější expanze Arabů – histo-
rickou paralelu a i dnes budí údiv – jiní dobyvatelé starověkého a raně středověkého období sice občas dokázali 
rychle dobýt obrovské území, ale nikdy ne jej trvale osídlit a etnicky homogenizovat. Jejich vláda byla závislá 

http://rodnavira.cz/clanky/rozchod-slovanu-z-pravlasti-ve-svetle-novych-vedeckych-poznatku/
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na využívání podmaněných kmenů, které je po čase buď vyhnaly, nebo asimilovaly. Nic takového u Slovanů nena-
stalo dodnes. Jak to všechno bylo možné?  
 
Vypadá to, že našim předkům nahrály do karet dvě nečekané okolnosti, které způsobily, že Evropa na sever od Alp 
byla v době, když Slované zahajovali svou expanzi, téměř liduprázdná, a to platí i pro české země (jediným archeo-
logicky prokázaným příkladem návaznosti slovanského osídlení na předchozí germánské zůstává přes veškeré 
nové dílčí výzkumy vesnička v Březně u Loun, objevená manželi Pleinerovými v 70. letech 20. století).  
 
První z nich se nazývá Velký Justiniánův mor a jde o epidemii, která po příchodu z Dálného východu zachvátila 
v letech 535 – 536 nejprve Středomoří (které zbavila čtvrtiny až poloviny obyvatelstva) a pak i zbytek Evropy. 
V samotné Byzanci se jí nakazil i císař Justinián, po kterém dostala své jméno (ten přežil, ačkoli počet pravděpo-
dobnosti hovořil proti – nejspíš šlo o dýmějový mor – bakterii Yersinia pestis – stejně jako v polovině 14. století – 
který má úmrtnost 60 – 90%), umíralo však až pět tisíc osob denně a mnohé oblasti, zejména zemědělsky pro-
dukční, se zcela vylidnily. Podobně tehdy řádil dýmějový mor i v Číně, zdejší badatelé považují za možné, že při 
něm zemřela až čtvrtina tehdejšího lidstva – 25-35 milionů lidí.  
Zdroje: Rosen, William (2007), Justinian’s Flea: Plague, Empire, and the Birth of Europe. Viking Adult; pg 3; ISBN 978-0-670-03855-8. 
Přehledné zpracování: http://en.wikipedia.org/wiki/Plague_of_Justinian 

 
Druhá tehdejší katastrofa s morem koincidovala časově a možná i věcně. Jednalo se o tzv. Prokopiovo klimatické 
minimum, nazvané podle byzantského kronikáře, který dosti detailně popsal jeho projevy: „suchá mlha“ pohlcující 
sluneční paprsky, „viditelné, ale nehřející“ Slunce, žádné deště na jaře a téměř nepřetržité v létě, kruté zimy, kdy 
zamrzal i Bosporský průliv, opakované návraty mrazů během celého roku a podobně (vše se zdá ukazovat na obří 
sopečnou explozi a následnou vulkanickou zimu). Na rozdíl od moru, který přišel a vyčerpal se v řádu několika 
měsíců, zde katastrofa trvala několik let (nejméně v letech 535-543) a způsobila dlouhotrvající hladomor zřejmě 
na celé severní polokouli. 
 
Všeobecný hlad oslabil populaci, která snáze podléhala zmíněnému moru a dalším nemocem, snížil porodnost 
a podnítil u zbylého obyvatelstva hledání náhradních zdrojů obživy. Dlouhotrvající deště mohly způsobit situaci 
podobnou letům 1306 – 1313, o kterých jsme informováni zejména z francouzských kronik jako o čase, kdy „co se 
do země zaselo, to v ní všechno shnilo“, a lidé se ze zoufalství uchylovali do lesů a živili se žaludy, docházelo i k 
případům kanibalismu. To pak (tehdy v polovině 6. století n.l.) vedlo ke druhé vlně stěhování národů, o kterém 
jsme informováni vcelku dobře (pokud se podíváme na dostupné mapy k němu se vztahující, mohou nás udivit 
často chaotické pohyby, kdy některé národy (např. Herulové, Gótové) mířily tam a zase zpět, na sever a na jih…)  
Ve skutečnosti je jejich rozluštění jednoduché – všichni, kdo mohli, mířili k moři – na nějaké pobřeží, které ještě 
nebylo obsazeno nikým jiným. Při tehdejší nízké hustotě populace mohlo rybaření po nějakou dobu nouzově uživit 
všechny obyvatele tehdejší Evropy, i kdyby nebyla možná žádná rostlinná výroba.  
 
Je pak logické, že české země, ležící daleko od všech moří, zůstávaly dlouhodobě téměř liduprázdné, protože ský-
taly jen velmi malou možnost obživy. Moravskou bránou protáhli Herulové, Podyjím zase Langobardi, ale dlouho-
době zemi opouštěli poslední usedlí obyvatelé. Ještě hůř na tom byly samotné Čechy, ležící mimo trasy stěhování 
národů, kde se posledních pár stovek až tisícovek obyvatel germánského původu (možná s keltskou složkou) stáh-
lo na klimaticky nejpřijatelnější kraje na březích dolního Labe, Ohře a Bíliny, kde se věnovali říčnímu rybářství 
a dobytkářství v přilehlých lesích, v několika příznivějších letech zkoušeli i zasít, zřejmě s malými úspěchy. Tam leží 
i řečené Březno. Při pohledu z Řípu ale mohla země na příchozí návštěvníky působit jako úplně „volná“.  
Zdroje: Wohletz, Ken, Were the Dark Ages Triggered by Volcano-Related Climate Changes in the 6th Century? 
Baillie, M.G.L. (1994). „Dendrochronology Raises Questions About the Nature of the AD 536 Dust-Veil Event“ 
Mapa: http://www.ees.lanl.gov/geodynamics/Wohletz/Krakatau.htm 
Přehledné zpracování: http://en.wikipedia.org/wiki/Climate_changes_of_535-536 

 
Je ale samozřejmé, že obě katastrofy mohly slovanskou expanzi usnadnit pouze v případě, že Slované sami jich 
zůstali nějakým způsobem uchráněni. V případě Justiniánova moru k tomu zřejmě přispěla i značná izolovanost 
jejich pravlasti nekonečnými lesy. Ve skutečnosti však máme archeologické doklady o tom, že i před rokem 500 
byla pravlast Slovanů napojena na nečetné dálkové trasy mezinárodního obchodu (jantar, zlato, železo, luxusní 
výrobky a otroci). Procházeli jimi obchodníci jak cizí, tak i slovanští. Je tedy otázkou, jak byla izolace od nakažené-
ho světa dokonalá, a do jaké míry byla náhodná – lze si představit i to, že slovanský sněm cíleně sbíral informace 
od řídkých procházejících obchodníků, případně hraničářů, a po prvních zprávách o velkém umírání ve světě „za 
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lesy“ uplatnil nějakou primitivní formu karantény či cílené totální izolace. Pak také mohl vysílat zvědy, aby zjistili, 
jestli už mor pominul. Jestliže se zvědové vraceli se zprávami, že na živého člověka narazili tak každý desátý den, 
mohlo být o pokusu o expanzi/stěhování rozhodnuto celkem rychle… 
 
Větší obtíž ale představovala výzva neúrody a hladomoru. Klimatické hrůzy několikaleté vulkanické zimy nevyhnu-
telně musely dopadnout i na Slovany v jejich pravlasti. Je ale možné, že naši předkové měli k dispozici nějakou 
výjimečnou agrotechnickou znalost, například vůči vlhku odolnou odrůdu obilí, která jim pomohla toto období 
přečkat a usadit se na územích, která ostatní národy považovaly za dané situace za neúrodná. Tuto tezi podporuje 
i skutečnost, že nešlo o prosté stěhování: Slované ve své pravlasti dodnes zůstali, neměli tudíž tehdy ani nikdy 
později důvod ji opustit.  
 
Zde lze uvést paralelu o 1400 let mladší: V 70. letech 19. století byly již Velké prérie na západě USA docela dobře 
prozkoumány a zmapovány, téměř nikdo se však na nich neusazoval, protože byly považovány za neúrodné pusti-
ny. Prvními zemědělci, kteří ukázali ostatním, že se na nich lze usadit a vybudovat prosperující hospodářství, byli 
rovněž Slované – tentokrát ruští náboženští blouznivci (tzv. duchoborci a samuelité). Přinesli si totiž ze Stavro-
polského kraje, odkud je vyhnalo náboženské pronásledování carským režimem, mimo jiné setbu pšenice 
tzv. Kubánky, extrémně odolné vůči suchu (jak na Kubáni, tak na Velkých prériích získává země potřebnou vláhu 
prakticky jen z tání sněhu, pak až do podzimu téměř neprší – Kubánka s tvrdým zrnem dozrává i v takovýchto 
podmínkách).  
 
No, a jaké že důsledky mají pro nás v dnešní době tyto nové poznatky exaktních vědeckých oborů? V první řadě 
ten, že módní fantasmagorie o keltském či bůhvíjakém genetickém původu Čechů se opět ukazují jako nesmyslné 
– mezi Kelty a Germány mohla být genetická kontinuita (asimilace), mezi Germány a Slovany však už téměř žádná. 
Veškeré podobnosti (tzv. haplotypy, o kterých se v této souvislosti často vede spor) pochází již z doby, kdy žila celá 
pozdější indoevropská skupina pohromadě (na severních svazích Kavkazu, před 5000 – 3000 lety), nebo 
z pozdějšího míšení národů v pokročilém středověku.  
 
Dále se znova potvrzuje, že nároky německých nacionalistů na prvotní osídlení českých zemí jsou neopodstatněné. 
Daří se upřesnit (pomáhá k tomu průlom v dendrochronologii, tj. datování pomocí letokruhů, který nám umožňuje 
v mnoha případech datovat stavby jako hradiště apod. s přesností na rok (!)) dataci doby, odkdy naši předkové žijí 
v naší vlasti.  
 
Co je možná ale nejzajímavější, je komparace poznatků exaktních věd s dochovanými (ostatně řídkými) historic-
kými záznamy, která pro ty druhé nevyznívá příliš dobře. Vypadá to, že zejména zápisy kronikářů raného středo-
věku jsou principiálně založené na zprávách z druhé a třetí ruky, a ještě z politických příčin upravované, přičemž 
identifikaci národů mimo hranice kronikářova impéria musíme brát s extrémní rezervou. Prokopiovy zprávy 
o stotisícových vojscích „Slovanů“ obsazujících poněkud genocidním způsobem prosperující balkánské kraje By-
zantské říše jsou se zárukou vylhané, nebo se aspoň týkají úplně jiné doby a někoho jiného než našich předků. 
Existuje v té souvislosti ovšem jedna výjimka, a tou jsou kronikářské zápisy klimatického a agrotechnického cha-
rakteru. Ty zpravidla vycházely z vlastních zkušeností kronikáře nebo jeho zpravodajů a bývaly až na výjimky velmi 
spolehlivé. Známý geolog a klimatolog Cílek v této souvislosti dokonce částečně rehabilitoval pofidérní kroniku 
Václava Hájka z Libočan, protože si povšiml, že jím udávané údaje k rokům 644 (údajné datum příchodu praotce 
Čecha) až 900 o neúrodách, krutých zimách, suchu, horku a různých dalších přírodních anomáliích velice dobře 
korelují s tím, co o vývoji tehdejšího klimatu víme z přírodovědných oborů. Je možné, že nějaké záznamy, typu 
pozdějších „stoletých kalendářů“ se do Hájkovy doby dochovaly již z dob před příchodem křesťanství, a následně 
byly ztraceny.  
 

 
 

Rubrika: Politika 
 

"Každé dítě je muslim!" KONEC Německa 
Z pořadu "Lindenstraße" veřejnoprávní německé televizní stanice ARD.. 
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https://vk.com/videos-112117606?z=video-112117606_456239047%2Fpl_-112117606_-2 
 

 
 

Giovanni Sartori – princ v sociálních vědách 
Zdroj: http://www.meras.cz/2017/04/giovanni-sartori.html 

 
92letý Giovanni Sartori, jeden z největších politologů a sociologů přítomnosti zemřel. Profesor nejprestižnějších 
amerických universit Stanford, Yale, Harvard aj. Byl Kissingerovým přítelem, Obama byl jeho žákem, respektoval 
ho i Ronald Reagan o němž řekl: "Neměl vysoké vzdělání, ale úžasný politický talent a výjimečný praktický ro-
zum". V nedávném hovoru s il Giornale o islámu. 
 
Profesore, čelíme islámské invazi? 
Invazní vlna z islámských zemí se musí zarazit, islám nelze integrovat do evropské tradice. Říkám to řadu deseti-
letí. 
 
Jste pravičák… 
Levice, pravice, nezajímá mě to. Důležitý je smysl pro realitu. Studuji ty věci celý život. Snažím se pochopit poli-
tické, ekonomické a etické mechanismy, které řídí vztahy islámu a Evropy, abych mohl navrhnout řešení té kata-
strofy, které čelíme. 
 
Jaká katastrofa? 
Tvrzení, že lze mírovým způsobem integrovat obrovskou komunitu muslimů, věrnou teokratickému monoteis-
mu, která odmítá akceptovat separaci politické a náboženské moci – katastrofální iluze. Tato nesmyslná fantazie 
povede k válkám čím dál tím otevřenějším a současnějším. 
 
Proč? 
Islám po třicetileté přítomnosti v západní Evropě odhalil pravou tvář. Jeho adepti jsou ochotni se vyhodit do 
povětří, a to pomocí nejmodernějších technologií. Islám se nevyvíjí, jde o teokratický monoteismus formovaný v 
7. století, zcela nekompatibilní se západním monoteismem. Po vítězství Vídně v roce 1683 se tato realita ignoro-
vala a čelíme jí s novou silou dnes.  
 
Nelze kohabitovat? 
Ne, západní společnosti jsou založeny na suverenitě lidu, islám na suverenitě Alláha. 
 
Integrace muslimů do naší společnosti není možná? 
Od roku 630 nezná historie jeden případ muslimské integrace do nemuslimské společnosti. Podívejte se na Indii 
nebo Indonésii. 
 
Ve svých zemích muslimové žijí pod suverenitou Alláha bez problému, zatímco na západě… 
Muslimský imigrant na západě, se stále ztotožňuje s tímto principem a odmítá západní etické a politické princi-
py, nemůže se integrovat. V Anglii nebo Francii je třetí generace muslimů ještě fanatičtější a víc násilná než ty 
předchozí. 
 
A multikulturalismus? 
Co je to vůbec multikulturalismus? Nesmysl, nic takového neexistuje. Levice, která s tím termínem operuje o 
islámu nic neví. Jejím diskursem je ignorantství. Číňané jsou Číňany několik tisíc let a perfektně v našich městech 
kohabitují i se svými zvyky a tradicemi. Podobně Evropané židovského původu. Nikdy ne muslimové. V soukro-
mém životě ať si věří čemu chtějí, ale politicky musí akceptovat naše zákony a lidovou suverenitu, jinak nemají 
na západě co pohledávat.  
 
Jestli někdo z levičáků uslyší vaše úvahy, prohlásí vás za xenofoba. 
Celá levice je skandál. Jsou zbabělí a ztratili původní ideologii, aby zůstali „progresívními“ zaštítili se hanebností 

https://vk.com/videos-112117606?z=video-112117606_456239047%2Fpl_-112117606_-2
http://www.meras.cz/2017/04/giovanni-sartori.html
http://www.meras.cz/2017/04/giovanni-sartori.html
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typu „hranice všem otevřené“.  
 
Co dělat? 
Respektovat zákony a pravidla. Imigrace do Evropy již dál není únosnou. Každý migrant musí mít vízum, doku-
menty, jasnou identitu. Ilegálové musí být odsunuti zpátky do svých zemí. Ti, kteří zůstanou, nemohou dostat 
volební právo, jinak muslimové vytvoří nebo ovládnou politické strany a v důsledku jejich vysoké porodnosti 
budeme ztraceni, během pár desetiletí to tu všechno ovládnou. Staneme se menšinou ve státě ovládnutého 
šarií. Žil jsem třicet let v USA, měl jsem všechna práva kromě volebního a nevadilo mi to. 
 
A co masívní transfer imigrantů po lodích? 
Každá urgentní situace má své etapy. Jsme v poslední etapě: válečné. Jsme napadáni a aby bylo jasno, musíme 
se bránit všemi zbraněmi, které máme k dispozici – letadly, torpédovat je atd. 
 
Co to říkáte? 
Říkám, že jsme ve válce, kdy druhá strany nerespektuje teritoriální vody. Pošleme letadla k libyjským břehům, 
potopme lodi v přístavech. Je to jediná reálná možnost jak je odradit od invaze do Evropy. Po dvou, třech útocích 
přestanou.  
 
Pro některé intelektuály je západ vždy viníkem. 
Jsou stupidní, sebedestruktivní. Inkvizice byla tragedií, ale toto fanatické období západ před staletími překonal. 
Ne tak islám. Není schopen evoluce. Je to svět bez pohybu, nikdy nevstoupil do industriálního věku, ani ty nebo-
hatší muslimské země. Mají obrovské bohatství v ropě, ale nic nejsou schopni vyrobit, všechno musí dovážet. 
Symbolem jejich civilizace je bazar.  
 
Podle některých teoretiků mezi civilizační kontakt obohacuje? 
Pokud existuje vzájemný respekt a vůle k soužití. Jinak nemůže jít o obohacení, ale o válku, kde nejmocnější 
zbraní je demografie, totálně v jejich prospěch.      
 
A Evropa? 
Už neexistuje. Nikdy jsem neviděl stupidnější instituci než je Evropská unie. Favorizuje masovou imigraci, devas-
tuje evropské ekonomie a celou Evropu to dovede do nezaměstnanosti a chudoby. 
 
Evropa podle vašich představ? 
Konfederační, složená jen z původních sedmi zemí. Aktuální EU složená z 28 zemí a 28 jazyků je nesmyslem, nic 
neví o islámu a je totálně neschopná obrany, je směšná a nezodpovědná. 
 
Jak to s islámem v Evropě skončí? 
Máme lidské bomby, islámské mučedníky – svědčí to o tom, že se blíží vyvrcholení. 
 

 
 

„ČESKOSLOVENSKÝ MAJDAN“ v roce 1966 - 1968 
 
Pokud člověk pozorně sleduje zahraničně i vnitropolitickou situaci posledních několika desetiletí (a není na-
prostý politický dement, či vědomý ignorant a je kapánek politicky i sociálně vnímavý), musí být už naprosto 
každému jasné a musí si přiznat, že zásah vojsk Varšavské smlouvy v čele s vojsky SSSR v roce 1968 v tehdejší 
ČSSR úspěšně zmařil pokus, nyní bychom klidně mohli říci tzv. „ČESKOSLOVENSKÝ MAJDAN“, nebo též chcete-
li, pokus implantovat v tehdejším Československu jednu z těch revolucí, kterým se právě v posledních desetile-
tích říká poeticky revoluce barevné. Jak to s těmi všemi záměrně vyprovokovanými revolucemi (Ukrajina), re-
volucemi tzv. „arabského jara“ (Libye, Egypt, Tunis, Maroko, Sýrie…) bylo, kdo je ve skutečnosti zrežíroval a ini-
cioval, víme už všichni velice dobře!  
 
Štěstí, že u nás tehdy zasáhla sovětská vojska se svými tanky!! Jinak bychom byli o 21 let dříve tam, kde se na-
chází ČR nyní – v hlubokém rozvratu a na cestě k zániku a své vlastní záhubě! A dovedete si představit, kolik by 
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tehdy v tom roce 68 bylo obětí na životech československých občanů, kdyby Varšavská smlouva nezasáhla?! 
Pokud ne – běžte se podívat na Ukrajinu!  
 
Znovu a nestále opakuji a budu všem vždy opakovat, že jsem tedy vděčný vojskům Varšavské smlouvy a So-
větské armádě za to, že od r. 1968 jsem měl šťastné dětství, rodiče zajištěnou práci, všichni kvalitní bezpo-
platkovou lékařskou péči, jako stát jsme byli naprosto soběstační ve výrobě kvalitních potravin, vlaky a au-
tobusy jezdily pravidelně i do každé vesnice, mohl jsem v míru a v klidu sociálních jistot absolvovat základní 
školu, vystudovat střední a VŠ.  
 
Stavěly se školy, nemocnice, elektrárny, přehrady, byty, dálnice, v akcích "Z" se zvelebovaly vesnice, prospe-
rovala družstva, každý měl nejen právo na práci, ale i tu skutečnou práci, jisté důchody (nástup do důchodu: 
muži od 60 let, ženy podle počtů dětí), velice kvalitní systém školství a vzdělávání, který nám záviděl celý 
svět.  
 
Byl mír, klid, pořádek, sociální jistoty, bylo dobře!! Moc dobře! I právě díky té sovětské pomoci v roce 1968!! 
V podstatě nás tak Sovětský svaz zachránil a ochránil 2x (1945, 1968)!!  
 
Jsou již otravně nudné názory těch, kteří ještě i v současnosti dokážou jen papouškovat, že v roce 1968 nás So-
větský svaz prý okupoval. Těm lidem, kteří se zmůžou jen na takovéto papouškování, nevadí, že dosud, do 
dnešní doby, tj. 70 let po ukončení 2. světové války Američané okupují celé Německo?!  
 
Okupace a kolonizace Evropy zločineckými americkými vojáky a celou tou americkou svoločí prostřednictvím 
teroristického NATO a jimi vyvolaná islamizace a tedy konec civilizované Evropy těm lidem nevadí?!  
 
Jak podivné!! …ostatně taková svoloč jen před několika stoletími zokupovala, zkolonizovala a dobyla celý seve-
roamerický kontinent. 
 

Petr Michalů, Mgr. 
 

 
 

Podíl lidí, kteří šli dřív do penze a mají důchod krácený, roste 
Zdroj: http://www.ceskenoviny.cz/zpravy/podil-lidi-kteri-sli-driv-do-penze-a-maji-duchod-kraceny-roste/1589774 
Vydáno: 23.02.2018 

 
Praha - V Česku postupně roste podíl seniorek a seniorů, kteří mají kvůli předčasnému odchodu do penze trva-
le krácený důchod. Na konci loňska tvořili už bezmála 26 procent starobních důchodců a důchodkyň. Sníženou 
penzi dostávalo téměř 619.000 lidí. Průměrně pobírali 10.564 korun. Měli tak v průměru o 1282 korun měsíčně 
méně než lidé, kteří nastoupili do důchodu v řádném termínu. Vyplývá to z údajů, které zveřejnila Česká správa 
sociálního zabezpečení (ČSSZ).  
 
Na konci loňska bylo v Česku přes 2,4 milionu lidí, jimž ČSSZ vyplácela starobní důchod. Průměrná částka činila 
11.850 korun. U předčasné penze to bylo 10.564 korun. Byla tak zhruba o 11 procent nižší. Rozdíl průměrného 
důchodu a průměrného kráceného důchodu za celý loňský rok představovalo 15.384 korun. 
 
Neroste jen počet lidí s trvale krácenou penzí, ale i jejich podíl. Na konci loňska dosahoval už téměř 26 procent. 
V roce 2015 to byla necelá čtvrtina. Tehdy bylo seniorů a seniorek, kteří nastoupili do důchodu dřív, 586.000. V 
roce 2010 pobíralo nižší důchod 428.400 osob, tedy zhruba 19 procent starobních penzistů a penzistek. 
 
Do předčasného důchodu je možné jít tehdy, pokud má člověk potřebnou dobu pojištění a do řádného termínu 
mu zbývají nejvýš tři roky. Se zvyšujícím se důchodovým věkem se postupně prodlužuje i předčasný důchod, a 
to ze tří na pět let. Bude do něj ale možné nastoupit nejdřív v 60 letech. 
 

http://www.ceskenoviny.cz/zpravy/podil-lidi-kteri-sli-driv-do-penze-a-maji-duchod-kraceny-roste/1589774
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Potřebná doba placení pojištění se postupně zvyšuje na 35 let. Na tuto hranici se dostane od příštího roku. Le-
tos činí 34 let. Také důchodový věk roste. U mužů se každoročně posouvá o dva měsíce a u žen o čtyři. Muži 
chodí nyní do penze v 63 letech a dvou či čtyřech měsících, bezdětné ženy v 62 letech a čtyřech či osmi měsí-
cích a matky podle počtu vychovaných dětí ještě dřív. 
 
Důchod se skládá ze dvou částí - pevné a procentní. Pevná výměra je pro všechny stejná a loni činila 2550 ko-
run. Letos se zvedla na 2700 korun. V procentní výměře se odráží zásluhovost - tedy výše odvodů z výdělků a 
doba placení pojistného. Za každý rok se počítá 1,5 procenta základu, který se stanoví z příjmu. U předčasné 
penze se pak částka snižuje. Pokud jde člověk do penze o rok dřív, odečte se mu 0,9 procenta základu. Pokud 
nastoupí na odpočinek dříve o rok až dva, je srážka 1,2 procenta. Pokud je to víc než dva roky před termínem, 
pak se strhne 1,5 procenta. Když se naopak "přesluhuje", je možné si penzi zvednout. 
Babišova vláda v demisi připravila novelu, která má změnit složení penze. Pevný díl by měl odpovídat deseti 
procentům průměrné mzdy místo nynějších devíti procent. Ovlivní to každoroční valorizaci. Na zvyšování pro-
centní výměry důchodu totiž zůstane méně, oslabí se zásluhovost a posílí solidarita. Ministryně práce v demisi 
Jaroslava Němcová (ANO) ČTK řekla, že zhruba polovině seniorů a seniorek poroste penze pomaleji než dosud. 
Polepšit by si naopak měli lidé, kteří mají nižší důchod. Pomoci by to tak mohlo třeba i těm, kteří šli do penze 
dřív. 
 
Počet a podíl starobních důchodkyň a důchodců, kteří šli do důchodu předčasně a mají kvůli tomu krácený 
důchod: 

Rok Počet lidí s trvale krácenou penzí Podíl lidí s trvale krácenou penzí v % 

2000 175.709 9,21 

2005 285.189 14,53 

2010 428.395 18,96 

2012 523.886 22,38 

2015 586.009   24,66 

2016 603.501 25,19 

2017 618.842 25,74 

Zdroj: Česká správa sociálního zabezpečení a výpočty ČTK 

 

 
Komentář Petr Mirvald: 
Navyšování odchodu do důchodu, je záměr, aby lidem nemuseli vyplácet celý důchod. Většina lidí, kteří jdou do 
předčasného důchodu a skutečně celý život pracovali, tak již v 60 letech jsou unaveni, řada má i různé zdravotní 
problémy. Navíc po padesátce je problém získat práci. 
 
Každý imigrant má dostávat 21.000 Kč (v roce 2017 tuto částku schválili ministr financí Babiš, ministr vnitra 
Chovanec a ministryně pro místní rozvoj Šlechtová), přitom imigranti v ČR nikdy nepracovali a pracovat k nám 
nejdou. 
 
Jako důchodce, který celý život pracoval pro ČR, požaduji pevnou výměru důchodu, pro důchodce, kteří mají 

odpracované roky v ČR (NE v emigraci) ve výši 25.000 Kč, s každoročním zohledněním inflace. 
 
Že na to nejsou peníze?  
Zrušte dotace pro neziskovky, které se zabývají romskou a imigrační činností, snižte dotaci na polovinu České 
televizi a Českému rozhlasu, zrušte senát, zrušte ve velkých městech úřady městských částí, snižte počty úřední-
ků ve státní správě, zamezte korupci, ……. 
 

Důchodci, jsme velká volební síla, nenechejme se obalamutit a uchlácholit nějakou stokorunou! 
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Nastudujte si knihy od Benjamina Kurase „Jak zabít civilizaci“ a „Poslední 

naděje civilizace“. Po přečtení těchto knížek jste hodně poučení o islámu. 

První verzi knihy „Jak zabít civilizaci“ si můžete stáhnout na: 

 http://friends.stehno.cz/books/Zabit%20civilizaci.pdf 

Knihy lze také půjčit v knihovně, pokud je nemají, tak jim je doporučte. 
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